

	AS	EU	NA	SA	SR	UN	World
T	40	62	52	32	63		
G	10	13	10	10	12		
M	391	481	23	421	366	422	291

第二版出版说明

《世界维管植物》第二版中更新和修订全球维管植物的名称和数目,计有1302916记录,包括818科,34782属(可接受属18850属,其中16176属具有种的分布记录),290713-307963可接受种;也更新了有关地理分布单位的植物分布数据(见附表);同时还增加了晚出同名的分类修订内容;并按照种名全称和字母顺序排列所有植物名称(第一版按照字母顺序排列可接受种的名称,并按照字母顺序在可接受名后面排列其异名。植物名称的属名部分,采用了缩写方式)。在全球植物编目的学名考证、地理格局和分类系统研究基础上,进一步修订名称,追加植物的特征描述、适应环境和资源价值,即为《全球种志》(GLOBAL SPECIES)的编写,将是本书第三版的内容。

傅德志

中国科学院植物研究所

2012年4月22日于北京

Preface to second edition

In the second edition of *Vascular Plants of the World*, the global plant catalogue was updated with 1,302,916 records, including 818 families, 34,782 genera (18,850 accepted genera including 16,176 with data of species distribution), and 290,713 – 307,963 accepted species. Meanwhile the distribution data in geographical areas was also updated (see appendix table) and the classification and rectification of later homonyms was appended.

All the names of plants were sorted by complete specific names and by alphabet. (In the first edition, names of accepted species, followed by synonyms, were sorted by alphabet. The generic names were in abbreviation.)

Based on the research of identification of scientific names, geographical distribution and classification system on cataloging global plants, the third edition of *Vascular Plants of the World*, also known as *Global Species*, will have further revision of the names, append the description of characteristics, living environments and resource value of plants.

De-Zhi Fu

Institute of Botany

Chinese Academy of Sciences

April 22nd, 2012

Beijing